

## Media Release / Communiqué

### [Le français suit](#)

**May 19, 2013**

### **What We Heard Report - Agricultural Labour Strategy**

The Canadian Agricultural Human Resources Council (CAHRC) and its partners the Canadian Federation of Agriculture (CFA) and Food and Beverage Canada (FBC) are pleased to see Agriculture and Agri-Food Canada's (AAFC) [What We Heard Report](#), which details feedback received by the Department during consultations on the development of a National Agricultural Labour Strategy. Work on this strategy is a key item in the Mandate Letter of the Honourable Marie-Claude Bibeau, Minister of Agriculture and Agri-Food.

The Canadian Agricultural Human Resource Council (CAHRC), the Canadian Federation of Agriculture (CFA) and Food and Beverage Canada (FBC-ABC) have been championing development of an industry-led [National Workforce Strategic Framework for Agriculture and Food & Beverage Manufacturing](#) since 2021, with funding from the Government of Canada's [Future Skills Centre](#). To date there have been more than 100 industry participants involved in this work through advisory committees, working groups and broader engagement. The *National Workforce Strategic Plan* seeks to complement the efforts of the Government of Canada, including the development of a National Agricultural Labour Strategy.

As part of AAFC's consultation process, the Canadian Agricultural Human Resource Council (CAHRC), Canadian Federation of Agriculture (CFA) and Food and Beverage Canada (FBC-ABC) provided an [interim report](#) on the development of an industry-led *National Workforce Strategic Framework for Agriculture and Food & Beverage Manufacturing*. This interim report included the signatures of 34 industry organizations as well. The input from this is well-reflected in the What We Heard Report, demonstrating the collaboration between the two initiatives.

We appreciate the commitment to collaborative and sustained engagement from AAFC and the Minister that will ensure both strategies remain aligned on wanting to take complementary and collaborative action on short, medium and long-term solutions to address labour shortages and systemic workforce challenges.

- 30 -

#### **About the Canadian Agricultural Human Resource Council**

The [Canadian Agricultural Human Resource Council](#) works with industry leaders, governments and educational stakeholders to research, develop and communicate solutions to the challenges in employment and skills development in primary agriculture.

#### **About the Canadian Federation of Agriculture**

The [Canadian Federation of Agriculture](#) (CFA) was formed in 1935 as a unified voice to speak on behalf of Canadian farmers. CFA's work continues today as a farmer-funded, national umbrella organization comprising of provincial general farm organizations and national and interprovincial commodity groups, representing producers of all commodities, who operate farms of all sizes. Through its members, CFA represents approximately 190,000 Canadian farm families from coast to coast to coast. CFA promotes the interests of Canadian agriculture producers to ensure the continued development of a trusted, sustainable, and vibrant agriculture sector in Canada.

#### **About Food and Beverage Canada**

[Food and Beverage Canada](#) (FBC-ABC) is the national industry association representing Canada's domestic food and beverage manufacturers. Its members include Canada's provincial and regional food and beverage manufacturing associations as well as leading Canadian food and beverage companies. FBC-ABC advances a competitive business environment that enables growth and sustainability through knowledge sharing, consultation, business-led solutions and proactive advocacy. Across Canada there are almost 8,000 food and beverage manufacturing establishments employing almost 300,000 workers.

---

**Le 19 mai 2023**

**Rapport « Ce que nous avons entendu » - Stratégie sur la main-d'œuvre agricole**

Le Conseil canadien pour les ressources humaines en agriculture (CCRHA) et ses partenaires, la Fédération canadienne de l'agriculture (FCA) et Aliments et boissons Canada (ABC), sont heureux de la parution du *Rapport - [Ce que nous avons entendu](#)* d'Agriculture et Agroalimentaire Canada (AAC) qui décrit en détail la rétroaction reçue par le ministère au cours des consultations sur l'élaboration d'une Stratégie nationale sur la main-d'œuvre agricole. Le travail sur cette stratégie est un élément clé de la lettre de mandat de l'honorable Marie-Claude Bibeau, ministre d'AAC.

Depuis 2021, le CCRHA, la FCA et ABC se sont faits les champions de l'élaboration d'un [Plan stratégique national sur la main-d'œuvre pour l'agriculture et la fabrication d'aliments et de boissons](#) dirigé par l'industrie, grâce au financement du **Centre des Compétences futures** du gouvernement du Canada. À ce jour, plus de 100 participants de l'industrie ont pris part à ces travaux par l'intermédiaire de comités consultatifs, de groupes de travail et d'un engagement plus large. Le *Plan stratégique national sur la main-d'œuvre* vise à compléter les efforts du gouvernement du Canada, y compris l'élaboration d'une Stratégie nationale sur la main-d'œuvre agricole.

Dans le cadre du processus de consultation d'AAC, le CCRHA, la FCA et ABC ont fourni un **rapport provisoire** sur l'élaboration d'un *Cadre stratégique national de la main-d'œuvre pour l'agriculture et la fabrication d'aliments et de boissons* dirigé par l'industrie. Le rapport "What We Heard" démontre la collaboration entre les deux initiatives, en reflétant efficacement la contribution de ces 34 organisations sectorielles qui ont également apposé leur signature sur ce rapport intermédiaire.

Nous apprécions la détermination d'AAC et de la ministre à collaborer et à s'engager de façon soutenue afin d'assurer l'harmonisation des deux stratégies, dans une volonté de favoriser la prise de mesures complémentaires et concertées afin de trouver des solutions à court, à moyen et à long terme en vue de remédier aux pénuries de travailleurs et aux défis systémiques liés à la main-d'œuvre.

- 30 -

### **Le Conseil canadien pour les ressources humaines en agriculture**

Le [Conseil canadien pour les ressources humaines en agriculture](#) (CCRHA) travaille avec les leaders de l'industrie, les responsables gouvernementaux et les intervenants en éducation afin de chercher, d'élaborer et de communiquer des solutions aux défis auxquels fait face l'agriculture primaire au chapitre de l'emploi et du développement des compétences.

## **La Fédération canadienne de l'agriculture**

Crée en 1935 en réponse à la nécessité d'avoir une voix unie pour intervenir au nom des agriculteurs canadiens, la [Fédération canadienne de l'agriculture](#) (FCA) est une organisation-cadre nationale financée par les agriculteurs et formée d'organisations agricoles provinciales à vocation générale et de groupes nationaux et interprovinciaux de producteurs qui représentent tous les types de production et exploitent des fermes de toutes tailles. Par l'entremise de ses membres, elle représente environ 190 000 familles agricoles canadiennes d'un océan à l'autre. La FCA fait la promotion des intérêts des producteurs agricoles canadiens afin d'assurer le développement ininterrompu d'un secteur agricole fiable, viable et vigoureux au Canada.

## **Aliments et boissons Canada**

[Aliments et boissons Canada](#) (ABC) est l'association de l'industrie nationale qui représente les fabricants d'aliments et de boissons du Canada. Ses membres comprennent notamment les associations de fabricants d'aliments et de boissons régionaux et provinciaux ainsi que les principales entreprises de fabrication de produits alimentaires et de boissons au Canada. ABC fait la promotion d'un environnement commercial concurrentiel qui favorise la croissance et la durabilité grâce au partage de connaissances, à la consultation, aux solutions émanant des entreprises et à la défense proactive des intérêts. Le Canada compte quelque 8 000 entreprises de fabrication d'aliments et de boissons qui emploient près de 300 000 travailleurs.

**Stay in Touch with CAHRC / Restez en contact avec le CCRHA**



*Copyright © 2023 CAHRC / CCRHA, All rights reserved. Tous droits réservés. We are sending you this message because you asked to receive periodic information from CAHRC. / Nous vous envoyons ce message parce que vous avez demandé de recevoir de l'information périodique sur le CCRHA.*

**Our mailing address is:**

CAHRC / CCRHA  
1410 Blair Place, Suite 404  
Ottawa, On K1J 9B9  
Canada

Want to change how you receive these emails?  
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#)

